
Bestyrelsesmøde SAND Sydfyn d. 6. juni 2018 
 
Dagsorden: 

1. Deltagere 
2. Valg af referent og ordstyrer 
3. Bordet rundt – alle får to minutter til at tale uden afbrydelser 
4. Demokratifestival 
5. SAND Sydfyn udadtil – Facebook, rygtespredning og standard svar i tilfælde af konflikter 
6. Planer fremadrettet: 

- Borgmesteren på hellestederne 
- Gode idéer 
- Hvem skal vi besøge? Hvornår? 

7. Annette Blynel kommer på besøg og fortæller om Rådet for socialt udsatte 
8. SAND Sydfyn på tur – udvalget skal rystes sammen. Nogle bud på ting vi kan lave sammen? 

Tur på museums båden er et bud. 
9. Eventuelt – visitkort til alle (send SMS ved, suppleant til bestyrelsesmøde d. 20. juni i 

København, Frynseambulance 
10. Næste møde 

 
 
Referat: 

1. Deltagere: 
Mette, Henriette, Hans, Lasse og Sara 
 

2. Valg af referent og ordstyrer: 
Sara tager referat, Mette er ordstyrer og gør opmærksom på takt og tone. Hun beder folk om at 
markere hvis de har noget på hjerte. 
 

3. Bordet rundt: 
Lasse starter. Han har talt med Ask om at give Svendborgs borgmester information om flytbare boliger, 
og involvere ham. Ask vil lave et oplæg og tage kontakt til Lasse. Bænk og bolig mødes til august og 
planlægger to borgmestermøde. Svendborg og Hillerød er inde over. 
 
Hans er træt af surmuleri. Han vil helst at vi alle sammen er gode venner og kommunikerer godt. 
 
Henriette synes vi har haft nogle gode dage – både til 1. maj og til Demokratifestival i Ollerup d. 5. 
juni. Hun har oplevet stor ros for at vi har et lokaludvalg på Sydfyn. bl.a. fra Pernille Skipper og 
borgmesteren. Henriette synes vi skal blive ved med at vise vi er her og gøre os synlige. Hun talte 
med flere unge der har oplevet at sofasurfe og delte både flyers og visitkort ud. Hun foreslår 
navneskilte og bannere, og vil gerne undersøge hvor vi kan få nogle sponsoreret. 
 
Mette blev kontaktet af en kvinde fra Langeland, der havde brug for hjælp. Hun fortalte at hun har 
bolig, men står til at miste den, da hun ikke kan betale sine regninger. Hun kan ikke betale da hendes 
kontanthjælp er blevet lukket. Mette forstod at kontanthjælpen forsvandt da kvinden udeblev fra et 
møde, hun gerne vil have haft en bisidder med. Mette taler med kvinden, og undersøger om hun er i 
målgruppen, og i det tilfælde hjælper denne kvinde. Henriette melder sig. 
 
 

4. Demokratifestival 
Henriette, og Sara repræsenterede SAND til festivalen. Lasse have sin egen stand men var også inde 
over SANDs arbejde. Henriette synes det var hyggeligt, og alt i alt en god dag. Vi fik samlet 
fordomme, men mange følte det svært at skrive fordomme ned og ville hellere skrive positive 



beskeder og tale med os. Henriette vil gerne med igen. Det var en lang og hård dag. Sara supplerer. 
Vi skal flere afsted en anden gang. Mette tilføjer at det kan være svært at få folk med, da vi alle har 
planer og arbejde der skal passes. Der skal minimum være tre afsted. Lasse have sin egen bod, og var 
ikke inde over SAND arbejdet. Han synes ikke han er så god til det, og har svært ved at relatere til 
meget SAND arbejde. 
 

5. SAND Sydfyn udadtil – Facebook, rygtespredning og standard svar i tilfælde af 
konflikter 

Sara foreslår at udvalget får en Facebook side så vi kan gøre os selv tydelige på de sociale medier. 
Udvalget er enige om, at det er en god idé. Rygter skal ikke eksistere i udvalget. Overhovedet. Bliver 
man konfronteret med konflikter, skal man ikke gøre andet end at henvise til formand eller 
næstformand. Bliver man spurgt om udvalgets opløsning svarer man ”Nej, det er rygter. Vi eksisterer, 
vi forsvinder ikke, vi bliver ikke lagt sammen med SAND Fyn”. 
 

6. Planer fremadrettet: 
- Borgmesteren på hellestederne 
- Gode idéer 
- Hvem skal vi besøge? Hvornår? 
Mette nævner åbne udvalgsmøder og besøg. Hun vil høre hvad udvalget tænker om, at vi skal holde 
åbne møder forskellige steder. Holder vi åbne møder hver gang på værestedet får vi ikke fat i alle. 
Hun foreslår at droppe de åbne møder, og i stedet besøge de forskellige relevante steder. Så kan turene 
planlægges så det kun er to/tre stykker der tager afsted, således at vi ikke er afhængige af at alle kan 
på bestemte dage. Mette vil få lavet en skitse til en plakat vi selv kan udfylde hvor og hvornår vi 
kommer. Man tager altid to afsted. Altid. 
 
Borgmesteren på hellestederne. Sara har inviteret borgmesteren med, og udvalget er enige i at det er 
en god idé. Hans foreslår at vi besøger lagunen inden middag, for at undgå at udstille brugerne. Vi 
skal tale med brugerne om de overhovedet vil have ham på besøg – og eventuelle medier. 
 
Gode idéer – Mette nævner aktivitetsmedarbejderen Tobias. Ham kan vi evt. gøre brug af. Mette har 
talt med Nancy om, at få Tobias til at hjælpe os med at få planlagt et arrangement. 
Idéer kan være ”Mød en hjemløs” i form af at slå et telt op i gågaden fx Henriette har talt med Tobias 
om at han kommer på besøg sammen med Nancy. 
 
Idéer: 
- pop up dem 
- medbring telt til div. arrangementer 
- inviter byrådet med på byvandring for at se de steder de udsatte holder til. 
- lyttemøder 
- sportsarrangement – politikere vs. hjemløse. Eventuelt på Forsorgsmuseet. ”Fattiggårds petanque”. 
- Byg en skæv bolig -  byrådet/lokalpolitikere og borgere kan bygge deres drømmehjem i 
Lego/pap/ispinde/tegne dem what-ever kan lade sig gøre. 
 
 
 
Hvem skal vi besøge – og hvornår. Mette vil gerne besøge Alkorådet. Hun har kontakt med en derfra. 
Der er ikke umiddelbart nogen i målgruppen dernede, men vi vil besøge dem i tilfælde af, at der er 
nogle brugere der ikke tør tale om deres hjemløshed. Henriette vil ikke med. Mette og Sara tager forbi 
Alkorådet. Lasse vil eventuelt gerne tage med. 
 

7. Annette Blynel kommer på besøg og fortæller om Rådet for socialt udsatte 
Annette og Maria kommer og fortæller om deres arbejde. De har fået en henvendelse fra Gitte 



Kromann. Udvalget vil gerne høre mere om rådets arbejde. Annette synes det er en god idé at deltage 
i møderne, da vi kan kommunikere langt bedre på den måde. Mette foreslår at Rådet deltager når de 
finder det relevant. Annette ser gerne at Rådet deltager i udvalgsmøderne omkring to gange årligt. 
 
Rådet for socialt udsatte startede april 2018 med en ny bestyrelse. Annette blev udpeget som formand, 
og SANDs repræsentant er Maria. Det er med til at skabe et bredere udvalg at have 
borgerrepræsentanter med, og få dækket bredt. Blandt andet også psykiatri delen. Deres første møde 
var konstituerende. De forventingsafstemte, talte om målgruppen (borgere i udsatte positioner). 
Målgruppen er voksne med hjemløse-, misbrug-, psykiatriske-, sociale-,økonomiske problemer. Børn 
er helt udelukket – 18 år er skillelinjen. 
 
Mette spørger hvem unge under 18 hører til. Unge hører ind under det kommunale. Rådet for socialt 
udsatte har ingen beslutningsmyndighed. De kan kun indstille og komme med forslag. Derfor havde 
rådet også en høringsret til sparekataloget. Rådet udarbejdede et høringssvar med brugerinddragelse. 
Rådets næste møde ligger den 16. juni mener Maria. Rådets møder afholdes på de forskellige 
institutioner, og hører om de forskellige steder under deres møde. 
Rådet hører rygter om endnu en sparerunde i Svendborg Kommune. Den kommer muligvis efter 
sommer. 
 
Der er kommet tilsynsrapporter som rådet skal kommentere på. Sådanne ting kan Rådet ikke dele 
med udvalget, idet det er underlagt tavshedspligt. Først når rapporterne bliver offentlige kan udvalget 
se dem. 
 
Rådet har udarbejdet en række temaer de vil arbejde med. Blandt andet fleksible boliger, buskort til 
Hus Forbi sælgere i kommunen, fixe rum, flytningen af hellestederne er nogle af dem. 
Rådet for socialt udsatte kan findes på kommunens hjemmeside. Der findes flere informationer om 
rådet derinde. Der kan rådets referater også findes. 
 

8. SAND Sydfyn på tur – udvalget skal rystes sammen. 
Nogle bud på ting vi kan lave sammen? Tur på museums-båden er et bud. Henriette vil dog helst ikke, 
hun bliver søsyg. Der foreslås en strandtur. Sightseeing til forskellige gratis serværdigheder. Spille 
petanque. Den får lov at ligge, og så ser vi på hvad der dukker op. 
 

9. Eventuelt – visitkort til alle (Ved intet svar – send SMS), suppleant til bestyrelsesmøde 
d. 20. juni i København, Frynseambulance 

Der skal bestilles visitkort til alle. Det gør Mette. Der undersøges også, om der eventuelt er plads til 
en besked i stil med ”Ved intet svar – send SMS). 
Henriette kan skaffe holdere til navneskilte. 
Suppleant til landsbestyrelsesmøde d. 20. juni i København → Mette og Hans taler om det. 
Frynseambulance: dyreværnes non profit ambulance kommer til Svendborg. Henriette foreslår at 
udvalget går forbi. Henriette kontakter dyreværnet og spørger om de er indforstået med at udvalget 
kommer forbi. 
Lasse vil gerne have os med til foreningsmarked d. 29 september på Torvet i Svendborg. Han vil 
gerne dele bod med os igen. 
Lasse vil også gerne vide om nogen af os har kontakt med Flemming. Det er der ingen der umiddelbart 
har. 
Mette foreslår at vi fremover sørger for at være opdateret på dagsordnen inden mødet. Så vi ikke taler 
på kryds og tværs og bruger alt for lang tid på ingenting. 
 

10. Næste møde 
Næste møde holdes d. 3. juli kl 17. 
 



11. Godkendelse af referat 
Referatet er godkendt af udvalget. 


